

Title (en)

Head support as an auxiliary piece of furniture for beds or the like for the examination and treatment of patients lying on the belly.

Title (de)

Kopfauflage in Form eines Beistellmöbels zu Liegen für die Untersuchung und Behandlung von Patienten in Bauchlage.

Title (fr)

Support de tête utilisé comme meuble auxiliaire à un lit ou similaire pour l'observation et le traitement de patients couchés sur le ventre.

Publication

EP 0209852 A2 19870128 (DE)

Application

EP 86109823 A 19860717

Priority

DE 8521460 U 19850726

Abstract (en)

1. Head rest in the form of an auxiliary fitting for couches for the examination and treatment of patients, with a three-legged stand with a height adjustable, vertical telescopic central support for the head part, in which the central support is formed of a lower tube (3) and an upper tube (8) slideably guided in the lower tube and a fixing screw (12) for fixing the upper tube in the lower tube, and in which the top end of the upper tube (8) is provided with a swivel bearing (11) having a slot (12) for receiving a supporting frame (13) for the head part (14), characterised in that the head part is adapted as a padded head rest for patients in the face down position and that the head part (14) is padded and provided with an oval recess (18) for receiving the face portion of the head.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Kopfauflage in Form eines Beistellmöbels zu Liegen für die Untersuchung und Behandlung von Patienten in Bauchlage mit einem dreibeinigen Stativ mit einem senkrechten teleskopartig höhenverstellbargestützten Mittelträger für das Kopfteil. Bei dieser Kopfauflage ist der Mittelträger von einem Basisrohr (3) und einem darin gleitbar und mittels einer Befestigungsschraube (12) fixierbar geführten oberen Rohr gebildet. Am oberen Ende des oberen Rohres (8) ist ein Schwenklager (11) mit einem Schlitz (12) zur Aufnahme eines Traggestells (13) für den gepolsterten Kopfteil (14) vorgesehen, wobei der gepolsterte Kopfteil eine ovale Aussparung (18) zur Aufnahme des Gesichtsteiles des Kopfes aufweist. Die Kopfauflage in Form eines Beistellmöbels zu Liegen für die Untersuchung und Behandlung von Patienten in Bauchlage ergänzt die konventionellen einfachen Liegen und macht sie dadurch für die genannte Behandlung und Untersuchung geeignet.

IPC 1-7

A47C 9/00; A47C 16/00; A47C 20/02; A61G 13/00

IPC 8 full level

A47C 9/00 (2006.01); **A47C 16/00** (2006.01); **A47C 20/00** (2006.01); **A47C 20/02** (2006.01); **A61G 13/00** (2006.01); **A61G 13/12** (2006.01); **A61G 7/07** (2006.01)

CPC (source: EP)

A47C 16/00 (2013.01); **A61G 13/12** (2013.01); **A61G 7/072** (2013.01); **A61G 13/121** (2013.01); **A61G 2200/325** (2013.01)

Cited by

CN109498350A; CN112641576A; CN112754852A; CN110721041A; US2012133191A1; US8297707B2; WO2014183156A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0209852 A2 19870128; EP 0209852 A3 19871007; EP 0209852 B1 19900523; AT E52900 T1 19900615; DE 3671357 D1 19900628; DE 8521460 U1 19850919

DOCDB simple family (application)

EP 86109823 A 19860717; AT 86109823 T 19860717; DE 3671357 T 19860717; DE 8521460 U 19850726